
07.10.2023 Gornjak KAH-koosoleku 

KOKKUVÕTE 

 

Koosolek toimus 07.10.2023 Viivikonna asula lähedal saeveski hoones algusega kell 

15.00. Koosolekut juhatas RMK Ida-Virumaa metsaülem Alar Süda. Kogukonna soovil 

peeti arutelu vene keeles. 

29.09.2023 toimunud koosolekul näitas V. Karnauhov 13 allkirjaga avaldust, kus paluti 

raie edasilükkamist 10 aastat seoses ökoloogilise olukorraga Eestis ja maailmas. 

Soovitati harvendus- või hooldusraiet ning pakuti ennast läbi viima metsa hooldamist. 

Enamik allakirjutanutest koosolekul ei osalenud. Seetõttu otsustasime koosoleku edasi 

lükata nädalavahetusele, mil kogukonnal võimalus paremini arutelul osaleda. Samuti 

oli uue koosoleku kokkukutsumise põhjenduseks väide, et info ei ole jõudnud kõigi 

aiandusühistu liikmeteni ja koosoleku aeg peaks olema töövälisel ajal. 

Laupäeval, 07.10.2023 toimunud koosolekul oli 14 osalejat, nende hulgas Narva-

Jõesuu valla esindaja ja aiandusühistu Gornjak esimees. 

A. Süda andis ülevaate koosoleku kokkukutsumise põhjustest ja eesmärkidest. 

Kõrgendatud avaliku huviga (edaspidi KAH) Gornjak aiandusühistu ümbruse 

riigimetsades on täiskasvanud kaasik ja haavik. RMK soovib teha raie haavikus – see 

on vajalik arvestades metsa sanitaarset seisundit. Esimese koosoleku (25.08.2023) 

ettepanekuid ja soovitusi arvestades on RMK koostanud Gornjak ümbruse 

riigimetsade metsatööde plaani aastateks 2024 - 2033. Esimesel koosolekul arutatust 

erinevalt jättis RMK metsatööde plaanist välja kaasiku, kuna kase sanitaarne seisund 

halveneb aeglasemalt. Haavikus on aga sanitaarne seisukord halvem ja seal on vaja 

hakata tegelema metsa uuendamisega. Raie oli plaanis teha 2024 aasta talvel. 

Koosoleku eesmärk oligi kokku leppida esimese koosoleku metsakäigul arutatud raie 

põhimõtetele lisaks täpsemad raie tingimused.  

A. Süda selgitas, et raie tehakse viisil, nagu see kogukonnaga kokku lepitakse. Raieid 

planeerides arvestame esmajärjekorras raiealaga piirnevate elanike huvidega. 

Metsamasinatega aiandusühistu teedele ei sõideta, kasutatakse vaid karjääri pool 

olevat betoonteed. Kuigi betoontee on ehitatud rasketranspordi jaoks ja tee kahjustuse 

võimalus on väike, remonditakse tööde käigus tekkinud kahjustused nende tekkimisel. 

Narva-Jõesuu linnavalitsuse esindaja J. Metsis selgitas täiendavalt raie tegemise ja 

puude raieks valiku põhimõtteid ning Sirgala harjutusvälja laiendamise plaane. 

Arutelul oli palju vastandlikke seisukohti ja kogukond üksmeelele metsatööde tegemise 

tingimuste osas ei jõudnud.  

Kohaletulnud esitasid järgmisi ettepanekuid: 

1. Raiet mitte läbi viia seoses ökoloogilise olukorraga Eestis ja kogu maailmas. 

2. Raie viia läbi 9 aasta pärast. 

3. Raie viia läbi hooldus- ja sanitaarraiena. 

4. Kaevuri AÜ 8 esindaja palus raiuda, kuna aias on vähe valgust. 



5. KAH-ala edela servas elavate elanike poolt tuli ettepanek raie läbi viia, kuna 

puud ohustavad elektriliini ja majapidamisi. 

6. RMK tehku oma vajalikud raied. 

7. Raiealalt koristada kõik oksad. 

8. Et saada kõigi ühistu elanike seisukohti, korraldada uus koosolek tuleval suvel. 

kui rahvast aiamaadel on rohkem. 

9. Lükata raie 2024. aasta talvelt üle 2025. aasta talvele, et anda aega aruteluks. 

10. 2024. aasta suvel viia läbi täiendav koosolek raietingimuste täpsustamiseks. 

RMK võtab ettepanekud teadmiseks ja arvestab nendega, lähtudes looduslikest 

oludest, uue metsa kasvatamise võimalusest ja kehtivatest seadustest. RMK annab 

kõigi ettepanekute täpsema ülevaate ja nende arvestamise võimaluste kohta 

metsatööde plaanis. 

13 allkirjaga avaldusele vastab metsaülem täiendavalt ja soovi korral kohtub 

metsaülem allakirjutanutega eraldi. 

Koosolek lõppes kell 16.40. 

 

Alar Süda 

Metsaülem 


